
Protokół nr 35.17

z  posiedzenia Komisji Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 23 listopada 2017 roku w godzinach 1230– 1335

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Andrzej Koc.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności; na 13
członków  Komisji  w posiedzeniu uczestniczyło 9. 
W związku z tym obrady Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.   
W  posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Dariusz  Dracewicz,  Jan  Gróndwald,
Krzysztof Wiloch i Bogusław Wisowaty.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Prezes Ełckiego Klubu Turystyki Kwalifikowanej „Aktywni” - Mariusz Dawidowski,
• Menadżer MOSiR -  Dariusz Jeżewski,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Piotr Gałuszka,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Małgorzata Pikus.

Pkt.1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na

podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 12.30 otworzył posiedzenie Komisji witając
członków Komisji oraz gości.
Następnie zapytał o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia.
Komisja  nie  wniosła  uwag  i w  obecności  9  radnych  -  jednogłośnie,  poprzez  aklamację
przyjęła porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Informacja z działalności Ełckiego Klubu Turystki Kwalifikowanej „Aktywni”.
4. Wskazanie dwóch osób do Komisji oceniającej złożone wnioski.
5. Wytypowanie trzech przedstawicieli Rady Miasta Ełku do prac w Kapitule ds. stypendiów
i nagród sportowych.
6. Projekt budżetu miasta Ełku na 2018 rok.

7. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na rok 2017,  
3) innych z porządku sesji  Rady Miasta  Ełku zaplanowanej  na dzień 28 listopada 2017 r.

i dotyczących prac Komisji.

8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pkt. 2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Przewodniczący Komisji Andrzej Koc poinformował radnych, że protokół Komisji był

do wglądu w Biurze Rady Miasta; czy są uwagi?
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli

protokół Nr 34.17 z dnia 19 października 2017 roku z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

Pkt. 3. Informacja z działalności Ełckiego Klubu Turystki Kwalifikowanej „Aktywni”.
Prezes Mariusz Dawidowski powiedział, że Ełcki Klub Turystyki Kwalifikowanej Aktywni

działa od kwietnia 2010 roku. Zrzesza młodzież z terenów powiatu ełckiego oraz reprezentuje
region  na  arenie  turystyczno-sportowej.  Skupia  się  na  następujących  rodzajach  turystyki:
pieszej nizinnej, pieszej górskiej i narciarskiej, turystyce kolarskiej, kajakowej, motorowej oraz
żeglarskiej.  Celem EKTK  Aktywni  jest  zachęcenie  młodzieży  aby aktywnie  i  bezpiecznie



spędzała wolny czas przy okazji nabywając wiedzy z zakresu Unii Europejskiej. Klub bazuje na
metodach edukacji pozaformalnej. Szczegóły w omówionej prezentacji, która stanowi załącznik
do protokółu.
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jakie są plany Klubu na 2018 rok? Jak dużo osób
uczestniczy w zajęciach organizowanych przez Klub?

Prezes Mariusz Dawidowski powiedział, że planowana jest kontynuacja działań:
- AKTYWNI sportowo i turystycznie,
- AKTYWNA integracja klas pierwszych ZS nr 5 – spływy integracyjne,
-  uczestniczenie  w spływach  kajakowych  „Spływaj  z  Kulturą”  czy  też  „Papieskie  Szlaki
Kajakowe”.
Staramy się o dofinansowanie ze środków Kuratorium Oświaty jak i Ministerstwa Sportu. 
W skali roku w naszych działaniach uczestniczy od 200 do 250 osób. Stała kadra Klubu to
5  osób,  natomiast  dodatkowo  działa  8-10  instruktorów,  gdy  podejmujemy  działania
w określonej dziedzinie sportu. Organizujemy również wypoczynek letni i zimowy, ale jest on
już kierowany do konkretnych uczestników.
Komisja zapoznała się z informacją  z  działalności Ełckiego  Klubu Turystki Kwalifikowanej
„Aktywni”.

Pkt 4. Wskazanie dwóch osób do Komisji oceniającej złożone wnioski.
Przewodniczący Komisja Andrzej Koc zapoznał zebranych z pismem  PSK.423.2.1.2017

z dnia 15 listopada 2017 r. dotyczącym wskazania dwóch osób do prac w Komisji oceniającej
złożone wnioski, zgodnie z załącznikiem do Uchwały nr VIII.88.15 Rady Miasta Ełku z dnia
30 czerwca w sprawie warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Ełku – pismo w
załączeniu do protokółu.
W głosowaniu jawnym wskazano następujących radnych:
-  radnego Marcina Łukasza Przygodzińskiego (wyraził zgodę) – 8 głosami „za”,
- radnego Andrzeja Surynta (wyraził zgodę) – 7 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym
się”.

Komisja wskazuje następujących radnych do prac w Komisji oceniającej złożone wnioski:
1) radnego Marcina Łukasza Przygodzińskiego,
2) radnego Andrzeja Surynta.

Pkt 5.  Wytypowanie trzech przedstawicieli Rady Miasta Ełku do prac w Kapitule ds.
stypendiów i nagród sportowych.
Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  zapoznał  zebranych  z  pismem  PSK.423.2.1.2017
z dnia 15 listopada 2017 r. dotyczącym wytypowania trzech przedstawicieli Rady Miasta Ełku
do prac w Kapitule ds. stypendiów i nagród sportowych, której obrady zaplanowano na 2018
rok – pismo w załączeniu do protokółu.
W głosowaniu jawnym wskazano następujących radnych:
-   radnego  Tomasza  Dawidowskiego  (wyraził  zgodę)  –  7  głosami  „za”  przy  1  głosie
wstrzymującym się”. 
- radnego Andrzeja Koca (wyraził zgodę) – 9 głosami „za”,
- radnego Michała Zdzisława Tyszkiewicza (wyraził zgodę) –  9 głosami „za”.

Komisja  proponuje  następujących  radnych  do  prac  w  Kapitule  ds.  stypendiów  i  nagród
sportowych (do zatwierdzenia na sesji Rady Miasta Ełku):
1) radnego Tomasza Dawidowskiego,
2) radnego Andrzeja Koca,
3) radnego Michała Zdzisława Tyszkiewicza. 

Pkt 6. Projekt budżetu miasta Ełku na 2018 rok.
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił najważniejsze założenia projektu budżetu na 2018
rok, który zakłada:



- planowane dochody w wysokości 267 299 366 zł,
- planowane wydatki w wysokości 291 073 000 zł,
- deficyt budżetowy w wysokości 23 773 634 zł,
Podstawowe źródła dochodów własnych to: 
- subwencje – 59,3 mln zł,
- udziały w podatkach budżetu państwa – 42,3 mln zł, 
- dochody z podatków i opłat lokalnych – 46,6 mln zł,
- sprzedaż nieruchomości – 5 mln zł.
Zasilanie z budżetu państwa będzie odbywało się w oparciu o:
- dotacje celowe na zadania zlecone – 59,5 mln zł,
- dotacje na zadania własne (bieżące) – 4 mln zł.
Dochody majątkowe planowane w 2018r to kwota 38,8 mln zł, w tym dotacje i środki 
zewnętrzne na inwestycje 32,4 mln zł.
Wzrost wydatków w 2018 r. to zwiększone nakłady na wydatki inwestycyjne, głównie na
gospodarkę mieszkaniową, turystykę, kulturę fizyczną i sport. 
W budżecie znajdują się środki na współpracę i rozwój aktywności mieszkańców w ramach
sektora pożytku publicznego, czy też na poprawę bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców,
pomocy społecznej, edukacji.
Wydatki  majątkowe  w  2018  roku  zaplanowano  w  wys.  63,4  mln  zł.  Główne  kierunki
wydatków to:
- transport i łączność – przebudowa komunikacji miejskiej, budowa ulicy św. M. M. Kolbego,
ul.  Św.  Franciszka,  ul.  Dominika  Savio  i  ul.  M.  T.  z  Kalkuty,  przebudowa  ul.  Bora
Komorowskiego na odcinku od ul. Piwnika Ponurego do ul. Witosa, 
-  gospodarka  mieszkaniowa  –  budowa  budynku  mieszkalnego  wielorodzinnego
z mieszkaniami socjalnymi przy ul. Kolejowej,
-  turystyka  –  budowa  ścieżek  rowerowych  zagospodarowanie  brzegu  Jeziora  Ełckiego,
budowa Hali sportowej przy ZSS. 
Rezerwy budżetowe obejmują:
- ogólną – 1 553 tyś zł,
- na zarządzanie kryzysowe –707 tyś. zł,
- na przygotowanie projektów nieinwestycyjnych oraz zapewnienie wkładu własnego przy ich
realizacji – 40 tyś. zł,
- na wydatki inwestycyjne -100 tyś. zł.
Ustalony przy tych założeniach wynik budżetu to deficyt w wysokości 23,8 mln zł.
Spłata zobowiązań oraz sfinansowanie deficytu nastąpi z kredytu w wys. 21,5 mln zł oraz
wolnych środków z lat ubiegłych.
Od  2012  roku  miasto  Ełk  nie  zaciągało  długoterminowych  zobowiązań  finansowych  w
postaci kredytów lub emisji obligacji, w związku z wyjątkowo korzystną sytuacją finansową
miasta.
Proponowana  potencjalnie  emisja  obligacji  byłaby  związana  z  realizacją  inwestycji,
realizowanych z udziałem pozyskanych środków zewnętrznych. Łączne nakłady majątkowe 
w 2018 roku to kwota 63,4 mln. zł.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  Miejski  Ośrodek  Sportu
i  Rekreacji, to będzie on kontynuował statutową działalność jednostki w tym: zarządzanie
obiektami sportowo-rekreacyjnymi (park wodny, stadion, hala sportowo-rekreacyjna,  plaża
miejska,  park  linowy),  ich  modernizację  i  remonty,  udostępnianie  bazy  sportowej
i  rekreacyjnej  mieszkańcom miasta  i  organizacjom społecznym.  W ramach  zakupu usług
remontowych (§4270) planowane są remonty,  naprawy i konserwacja obiektów i urządzeń
MOSiR. 
W  2018r.  Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji  w  Ełku  wzorem  lat  ubiegłych  planuje
organizację  imprez  sportowo-rekreacyjnych  dla  mieszkańców  miasta  i  turystów.  Ponadto
będzie  kontynuowana  oferta  turystyczno-rekreacyjna  poprzez  udostępnianie  obiektów
zarządzanych przez jednostkę.



Radny Ireneusz Dzienisiewicz powiedział nastepnie, że ponawia prośbę o przygotowania
umów zabezpieczających  interes  miasta  w przypadku transferów naszych zawodników do
innych klubów sportowych.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  ten  temat  był  omawiany  na
posiedzeniu  Komisji  Oświaty  i  Kultury.  Zespół  Szkół  Sportowych  nad  tym  pracuje.
Potrzebne będą pewnie również porozumienia pomiędzy Klubem Rona 03 a szkołą, gdyby
któryś z zawodników zadebiutował np. w Ekstra Klasie. Przyjmuję zatem potrzebę pracy nad
tym tematem.

Pkt  7. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2017-2027, który obejmuje zmiany:
W załączniku nr 1 zmiany w roku 2017, w tym:
1. Zwiększa się dochody w 2017 roku o kwotę 210 308 zł, w tym:
- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 114 860 zł (dochody Urzędu Miasta – rozdział 750
rozdział  75023  zwiększa  się  o  kwotę  110  295  zł  -  dochody  z  tytułu  refundacji  robót
publicznych przez PUP, dotacja na zadania zlecone z budżetu państwa – dział 852 rozdział
85203 – 4 565 zł );
- dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 95 448 zł (środki z UE na projekt „ Poprawa
jakości środowiska miejskiego poprzez zwiększenie powierzchni terenów zieleni w mieście
Ełk” – dział 900 rozdział 90004 – 95 448 zł).
2. Zwiększa się wydatki budżetowe 2017 roku o kwotę 129 360 zł, w tym:
- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 124 040 zł (zwiększenia: wydatków Urzędu Miasta –
dział 750 rozdział 75023 – 110 295 zł, wydatków na oświatę i wychowanie – dział 801 
o kwotę 9 400 zł, pozostała działalność – ochrona zdrowia – dział 851 rozdział 85195 
– 800 zł, pomoc społeczna – dział 852 – 3 506 zł, edukacyjna opiekę wychowawczą – dział
854 – 5 100 zł,  rodzinę  – dział  855 –  259 zł,  wydatków bieżących  MOSiR – dział  926
rozdział 92604 – kwotę 6 680 zł, zmniejsza się wpłaty na fundusz policji na wydatki bieżące –
dział 754 rozdział 75405 – 12 000 zł),
- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 5 320 zł (zwiększenia dotyczą: wpłat na fundusz
policji na wydatki majątkowe – dział 754 rozdział 75405 – 12 000 zł,  natomiast zmniejszenia
dotyczą: wydatków majątkowych MOSiR – dział 926 rozdział 92604 
– 6 680 zł).
3. Powyższe zmiany w zakresie dochodów i wydatków w roku 2017 powodują zmniejszenie
deficytu budżetu o kwotę 80 948 zł oraz wolne środki  na pokrycie deficytu budżetowego.
 
2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie projekt  uchwały w sprawie  zmian
w budżecie miasta Ełku na 2017 rok w części dotyczącej prac komisji. Proponowane zmiany
obejmują  (część  opisowa zmian  w budżecie  miasta):  w    zakresie  wydatków realizowanych
i   nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i Kultury:  
Zmiany w planie wydatków budżetowych na 2017 r. Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji
w Ełku  spowodowane są potrzebą dostosowania środków finansowych do aktualnych potrzeb
jednostki, 
w tym m.in:
- potrzebą zakupu ubrań roboczych pracownikom na okres zimowy – 5 500 zł,
-  potrzebą  zatrudnienia  ratowników (do minimalnych wymogów – zgodnie  z  zaleceniami
audytu bezpieczeństwa),
- potrzebą zakupu 50 par łyżew i wkładek do łyżew – 16 480 zł,
- zwiększeniem wydatków na energię – wzrost cen oraz zwiększenie zużycia energii cieplnej 
w okresie zimowym,
- wzrostem wydatków w zakresie badań wstępnych.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Nikodem Kemicer poruszył sprawę ratowników zatrudnionych w Parku Wodnym
– czy obsługują oni również inne imprezy wodne w mieście?



Menadżer MOSiR Dariusz Jeżewski wyjaśnił,  że w sezonie letnim pojawiły się pewne
braki  kadrowe,  stąd  też  przesunięcia  budżetowe.  My  na  razie  nie  mamy  problemów  z
zatrudnieniem ratowników. 

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał, że w budżecie na 2018 rok jest zwiększenie
środków finansowych na paragrafie wynagrodzeniowym. Standardy bezpieczeństwa muszą
być zachowane. Cały czas szkolimy ratowników, mamy instruktora na miejscu. Park Wodny
jest bezpiecznym miejscem.

Radny Tomasz Kłoczko – sprawa zabezpieczenia motorówki dla ratowników na sezon
letni.

Menadżer MOSiR Dariusz Jeżewski powiedział,  że zmienia się prawo wodne. Musimy
dostosować się do nowych wymagań. Zgłaszać będziemy dwa kąpieliska na rok przyszły.
Każdy  z  ratowników  będzie  musiał  mieć  patent  sternika  motorowodnego.  Ogółem
zatrudnionych będzie 18 ratowników.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali
pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta
Ełku na lata 2017-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2017
rok.

3)  Komisja  nie  opiniowała  innych  projektów  uchwał  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  Ełku
zaplanowanej na dzień 28 listopada 2017 r.

Pkt. 6. Sprawy różne i wolne wnioski  
  Radny Nikodem Kemicer  – czy już mamy przygotowany wstępny kalendarz imprez

miejskich na 2018 rok?
Naczelnik  Wydziału  Promocji,  Sportu  i  Kultury  Piotra  Gałuszka  powiedział,  że  w

najbliższych  dniach  będziemy  łączyć  informacje  z  naszych  jednostek  w jeden  kalendarz.
Wystąpiliśmy  o  przygotowanie  informacji  do  wszystkich  naszych  jednostek  łącznie
z powiatem. 

Radny Nikodem Kemicer – czy można byłoby podjąć działania współpracy w zakresie
informacji i koordynacji imprez z innymi dużymi miastami w naszym regionie takimi jak:
Giżycko, Mikołajki, Augustów czy Węgorzewo?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  w tej  chwili  jest  organizowanych  tak  dużo
różnorodnych imprez, że taka informacja i rozmowy muszą być odpowiednio wcześnie.

Radny Nikodem Kemicer – na jakim jest etapie realizacja nowej plaży miejskiej?
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  większość  prac  ziemnych,  niwelacyjnych,

wycinki drzew i krzewów jest wykonanych. Wykonawcy będą przystępowali do kolejnych
prac. I etap inwestycji ma być ukończony do 15 czerwca 2018 roku. Jest pomysł przeniesienia
kąpieliska na południową stronę jeziora.

Radny Michał Tyszkiewicz – realizacja hali sportowej przy Zespole Szkół Sportowych,
jak ma przebiegać?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dołożone zostały dodatkowe środki w budżetu
miasta, które brakowały po rozstrzygnięciu przetargu. Inwestycja będzie realizowana w cyklu
3-letnim. Wykonawca do końca przyszłego tygodnia wchodzi na teren budowy. W tym roku
maja zostać wykonane wykopy natomiast do końca 2018 roku ma stać bryła hali. Projekt hali
o  powierzchni  2260  m2  przewiduję  w obiekcie  jedną  dużą  halę,  dwie  mniejsze,  szatnię,
pomieszczenia  dla  trenerów,  ogrzewania  gazowe.  Widownia  na  150  osób  ma  być
umieszczona  na  balkonie.  Na  terenie  szkoły  będzie  przygotowywana  również  inicjatywa
lokalna na siłownię na powietrzu.  Chcemy również pozostawić obecną salę gimnastyczną
przy szkole.



Przewodniczący Komisji Andrzej Koc poruszył sprawę mitingu sportowego, który miałby
się odbyć w 2018 roku.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  propozycja  takiego  mitingu,  w  którym  by
uczestniczyła znana gwiazda sportowa to koszt ok. 40 tys zł. Jeśli byłoby już określone, kto
mógłby przyjechać do naszego miasta, to można wrócić do tego tematu. Na razie propozycja
jest odłożona.

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodniczący Komisji Andrzej Koc podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie Komisji o godz. 13.35.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:  Przewodniczący Komisji
Małgorzata Stachowiak

Andrzej Koc


